
PROTOKÓŁ  Nr 31/2017 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w Sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu 
w dniu 7 grudnia 2017 roku, godz.12.30 

 
 
Przewodniczący Komisji  -  Marian Wikło 
Protokolant                       -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodniczący Komisji  otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
8 członków Komisji na ustawową liczbę 9, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
  
Następnie przedstawił porządek dzienny posiedzenia: 
 
1. Zaopiniowanie projektu budżetu powiatu na 2018 rok wraz z Wieloletnią Prognozą   

Finansową w działach dotyczących prac komisji. 
 
2.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
W/w porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
budżetu powiatu na 2018 rok wraz z Wieloletnią Prognozą Finansową w działach 
dotyczących prac komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że ogólne założenia do projektu 
budżetu były przyjęte przez Zarząd. Zaplanowano wzrost wydatków bieżących o 1% , wzrost 
wynagrodzeń w jednostkach podległych powiatowi 150 zł plus dodatek stażowy. Dochody 
zaplanowano do wysokości otrzymanych dotacji. Natomiast dochody własne zaplanowano w 
kwotach które wynikały z przewidywalnego wykonania ubiegłego roku i wykonania za III 
kwartały br.   

Poinformowała, że w dziale 851 – ochrona zdrowia po stronie dochodowej jest kwota 
14.390.800 zł tj. 97,7% przewidywanego wykonania. W tym dziale dochodami jest tylko i 
wyłącznie dotacja  z budżetu państwa na składki zdrowotne opłacane w urzędzie pracy, 
ośrodkach pomocy społecznej i w placówce Caritasu.  

W dziale 852 – pomoc społeczna zaplanowano dochody w wysokości 16.991.832 zł. 
Dochody stanowią dotację celową z budżetu państwa i jest to kwota 7.886.400 zł, natomiast 
dochody własne to kwota 8.482.232 zł. Są to dochody przede wszystkim z odpłatności za 
pobyt pensjonariuszy w domach pomocy społecznej.  

W dziale 853 – pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej dochody zaplanowano 
w wysokości 10.879.900 zł. Są to dochody które pochodzą z dotacji celowej z budżetu 
państwa w wysokości 652.600 zł, z dotacji budżetu gminy miasta Radomia 8.108.000 zł, z 
budżetu gm. Wolanów oraz powiatu szydłowieckiego na dofinansowanie warsztatów terapii 
zajęciowej 27.149 zł. 90 tys. zł planuje się pozyskać z PFRON za obsługę zadań które powiat 
wykonuje dla PFRON-u i z Funduszu Pracy 1.825.200 zł na wynagrodzenia i pochodne dla 
pracowników PUP. Natomiast dochody własne to kwota 176.951 zł i to przede wszystkim są 
środki z refundacji za projekt który jest realizowany w PUP.  
Poinformowała, że z budżetu miasta Radomia jest przyjęta kwota 8.108.000 zł. Natomiast 
miasto w swoim budżecie przyjęło kwotę 6.994.000 zł czyli dużo niższą. Stwierdziła, że 
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powiat przyjął kwotę która wynika z przeliczenia parytetem jaki jest w stosunku do całości 
funkcjonowania. Różnica wynosi 1.114.000 zł.  
 W dziale 855 – rodzina zaplanowano dochody w kwocie 2.988.729 zł. Pochodzą one z 
dotacji celowej z budżetu państwa 585.700 zł. dochody te są związane przede wszystkim  z 
kwotą programu 500+.  Pozostałe dochody są z dotacji z innych powiatów  960.249 zł. Są to 
dotacje przekazywane na podstawie porozumień zawartych z powiatami, dotyczą placówek 
opiekuńczo – wychowawczych i rodzin zastępczych. Planowane są ponadto dochody własne 
w kwocie 552.680 zł i są to odpłatności gmina za pobyt dzieci z tych gmin w placówkach 
opiekuńczo-wychowawczych. 
 Po stronie wydatkowej: 

W dziale 851 – ochrona zdrowia zaplanowano wydatki w kwocie 19.970.820,82 zł tj. 
120,2% przewidywanego wykonania. W tym dziale realizowane są zadania zarówno rządowe 
jak i własne. W ramach zadań rządowych jest finansowana składka zdrowotna za osoby które 
są zarejestrowane w PUP, za dzieci przebywające w placówkach i Caritasie. Jest to kwota 
14.390.800 zł. Jest to kwota do wysokości dotacji z budżetu wojewody na ten właśnie cel. 
Natomiast w ramach zadań własnych zaplanowano wydatki w kwocie 5.580.020, 82 zł. Są to 
przede wszystkim wydatki majątkowe dotyczące dwóch szpitali. 500 tys. zł zostało 
zaplanowane na wykonanie projektu i budowy izby przyjęć w szpitalu w Pionkach przy ul. 
Harcerskiej, 200 tys. zł na adaptację I piętra budynku A w szpitalu w Iłży. Ponadto na  
zabezpieczenie wkładu własnego do projektu w ramach planu inwestycyjnego regionalnej 
inwestycji terytorialnej zaplanowano 1,5 mln. zł dla szpital w Pionkach i 2 mln. zł dla szpitala 
w Iłży. Dla szpitala w Iłży jest planowana przebudowa i modernizacja bloku operacyjnego 
oddziału chirurgicznego ogólnego. W Pionkach natomiast planowana jest budowa, 
modernizacja i wyposażenie szpitala. Ponadto zabezpieczone zostały środki które przeszły z 
roku bieżącego na informatyzację i wdrażanie e-usług w wysokości 596.714 zł. Głównie 
pokryte zostało to z wolnych środków bieżącego roku. Uzasadnieniem jest przesunięcie 
terminu rozpatrzenia wniosków z RIT. Natomiast  przy modernizacji szpitali uzasadnieniem 
jest zmiana zasad dopuszczenia szpitali do funkcjonowania.  
Kolejne wydatki planowane w szpitalach to wydatki bieżące. Zaplanowano na pokrycie 
ujemnego wyniku finansowego  kwotę taką jak w roku bieżącym tj. 600 tys. zł. Przekazane są 
także środki na badania profilaktyczne prowadzone przez obydwa szpitala. Jest to łącznie 
kwota 161 tys. zł. Jest to kwota wyższa niż w bieżącym roku bo w tym roku było 142.280 zł. 
Podobnie jak dotychczas zostały zabezpieczone środki na zakup nagród w konkursach 
promujących zdrowy styl życia. Jest to kwota 22.306 zł.  

W dziale 852 – pomoc społeczna zaplanowano wydatki w kwocie 20.010.635 zł. tj. 
99,9% przewidywanego wykonania. W ramach tych wydatków przede wszystkim jest 
finansowanie i utrzymanie domów pomocy społecznej. Jest to kwota 17.452.184 zł, Na 
funkcjonowanie PCPR 1.529.451 zł, na ŚDS w Jedlance 643.200 zł. Dom jest częściowo 
finansowany z dotacji gdyż jest to zadanie rządowe. 30 tys. zł ze środków własnych jest 
przekazywane na usługę dowozu mieszkańców do tej placówki.  
W ramach tych środków również jest zabezpieczone przeciwdziałanie przemocy. Jest to 21 
tys. zł. Zadanie to jest zlecane do realizacji organizacjom pozarządowym w ramach 
konkursów. Zabezpieczone są też środki na interwencję kryzysową, jest to kwota 19.080 zł. 
W całości są też zaplanowane środki tj. 344.978 zł na realizację wydatków majątkowych. 
Przewidziana jest termomodernizacja budynku w DPS w Jedlance 170 tys. zł. Są to środki z 
opłat kar środowiskowych. Te dochody mogą być przeznaczone tylko na ochronę środowiska 
i związane z tym działania. Kolejne zadanie to wykonanie przyłącza gazowego w DPS w 
Jedlance. Jest to zadanie wieloletnie, na rok 2018 jest to kwota 35.478 zł. Dodatkowo 
zaplanowano dwie inwestycje dotyczące instalacji monitoringu w DPS w Wierzbicy w 
obydwóch budynkach. Zaplanowano na ten cel 23.500 zł i 30 tys. zł. Zaplanowano także 
wykonanie podjazdu w ŚDS w Jedlance, jest to 86 tys. zł.   

W dziale 855 – rodzina zaplanowano wydatki w kwocie 5.652.460 zł. tj. 94,7% 
przewidywanego wykonania. Tu jest finansowanie rodzin zastępczych. W ramach tego 
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łącznie zaplanowano  3.092.776 zł. A na to składają się wypłaty świadczeń dla dzieci 
przebywających w rodzinach zastępczych i dodatkowo w ramach programu 500+. Jest to 
kwota 2.106.028 zł. Są finansowane wynagrodzenia dla koordynatorów rodzinnej pieczy 
zastępczej wraz z pochodnymi. Jest to kwota 636.228 zł. Jest także dotacja na utrzymanie 
dzieci z powiatu radomskiego w rodzinach zastępczych na terenie innych powiatów. Jest to 
343.280 zł.  

W tym dziale ujęte jest też finansowanie placówek opiekuńczo-wychowawczych  i na 
ten cel zostało zabezpieczona łącznie kwota 2.349.684 zł. Jest to przede wszystkim 
utrzymanie dzieci w Domu Matki i Dziecka w Jasieńcu Iłżeckim 1.803.608 zł. Kwota ta w 
formie dotacji przekazywana jest dla Caritasu. Obecnie w placówce przebywa 40 dzieci. 
Dotacja jest wyliczona na maksymalną ilość dzieci tj. 44. 3.416 zł wynosi miesięczny koszt 
utrzymania dziecka.  
Dodatkowo w tym dziale finansowane jest utrzymanie dzieci z powiatu radomskiego w 
placówkach innych powiatów. Jest to kwota 457.136 zł. Są też wypłaty świadczeń dla 
wychowanków placówek 85.400 zł.  
Kolejne zadanie w tym dziale to wspieranie rodziny. Powiat dofinansowuje działalność TPD 
w Pionkach 193 tys. zł. 17 tys. zł przeznaczone jest dla grupy wsparcia rodzin. Zadanie to 
zlecane jest organizacji pozarządowej w ramach konkursu.  

W dziale 853 – pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej jest finansowanie PUP 
oraz PZdsON. Na ten cel łącznie zaplanowano wydatki w kwocie 16.703.753 zł tj. 100% 
przewidywanego wykonania. PZdsON to jest kwota 652.600 zł, jest to kwota do wysokości 
dotacji jaką powiat otrzymuje z budżetu wojewody. Środki zabezpieczone na funkcjonowanie 
PUP to kwota 15.935.946 zł.  
W ramach tego działu realizowane są także zadania w zakresie dofinansowania WTZ-ów. Jest 
to kwota 58.652 zł. Dla Caritasu dofinansowywany jest WTZ w Jedlance Starej 20.120 zł. 
Działalność WTZ w Młodocinie dofinansowywana jest kwotą 44.435 zł.  
W dziale tym nie są planowane wydatki inwestycyjne.  
 

Następnie poinformowała, że okres sporządzenia WPF obejmuje rok 2023. Wynika to 
z tego, że Zarząd Powiatu zaplanował zaciągnięcie kredytu w wysokości 10 mln. zł. Kredyt 
ten jest przewidziany do spłaty na 5 lat i to spowodowało  wydłużenie WPF o rok czyli do 
2023r. jak corocznie sporządzony został nowy WPF. Wynika to z tego że w znacznym 
stopniu zmieniły się wielkości makroekonomiczne dotyczące 2018 roku. WPF musi być 
zgodna z uchwałą budżetową, zatem wielkości dochodów i wydatków zostały dostosowane 
do uchwały budżetowej. Kolejne lata natomiast zostały przeliczone wskaźnikami określonymi 
przez ministra i odpowiednio 2019 rok tj. 2,3% wzrost inflacji, natomiast na kolejne lata do 
2023 roku łącznie o 2,5%. Planowany kredyt ma przełożenie na stan zadłużenia powiatu. Na 
koniec 2018 roku planowane zadłużenie to jest 18.700.000 zł. Jest to niecałe 14% 
planowanych dochodów. Indywidualny wskaźnik zadłużenia który wynika z ustawy o 
finansach publicznych, z art.243 jest zachowany. Dopuszczalny jest powyżej 10% a powiat 
ma ponad 3%.  

Poinformowała, że w wykazie przedsięwzięć znalazło się zadanie planowane w 
szpitalu w Pionkach przeniesione na 2018 rok – jest to wdrażanie e-usług. Zgodnie z 
harmonogramem ma się to odbyć i zostać rozliczone w I kwartale 2018 roku. W wykazie 
pojawiła się także modernizacja, rozbudowa i doposażenie szpitala w Pionkach z okresem 
realizacji na dwa lata. Na 2018 rok jest 1,5 mln. zł i na 2019 r. 213.977 zł. Stwierdziła, że  nie 
ma w wykazie szpitala w Iłży ponieważ 2 mln. zł  są przeznaczone na inwestycję która ma 
zostać zrealizowana w przyszłym roku. Jest to zadanie roczne. Jest też zadanie w DPS w 
Jedlance – wykonanie przyłącza gazowego wraz z projektem. Na 2018 rok jest na to kwota 
235.478 zł. Na 2019 rok – 4.990 zł.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał o kwotę 500 tys. zł na projekt izby przyjęć w szpitalu w 
Pionkach. Stwierdził, że jest to gigantyczna kwota w stosunku do samego pomysłu.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że taką kwotę zabezpieczono na 
wniosek dyrektora szpitala.  
 
Radny Zdzisław Mroczkowski stwierdził, że 500 tys. zł na projekt to jest przesadnie dużo.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że są to środki na wykonanie 
projektu i budowę izby przyjęć.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas stwierdził, że trzeba się liczyć z tym że dopiero jak 
będzie znany kosztorys inwestorski to dopiero tak naprawdę znana będzie kwota zadania.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że obawia się  żeby na tym tylko nie skończyła się 
cała modernizacja szpitala. Wszyscy wiedzą, że izba przyjęć przy ul. Harcerskiej jest 
potrzebna ale chodzi o to żeby na tym się nie skończyło. Ma na myśli budynek przy ul.                 
15 Stycznia.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że wniosek dot. budynku przy ul. 
15 Stycznia został już przez dyrektora złożony, ocena Jowisza jest pozytywna dot. tego 
zadania. Poinformował, że termin naboru wniosków był trzykrotnie przesuwany i teraz ma 
upływać 8 grudnia. Dowiedział się o tym 6 grudnia. Czy termin 8 grudnia będzie ostateczny 
też na pewno nie wiadomo. Wszystko to przesuwa termin informacji czy szpital dostanie 
środki z RIT czy nie. Oczywiście Zarząd ma wolę aby budynek szpitala w Pionkach przy ul. 
15 Stycznia modernizować.  
 
Radny Wincenty Lipka poprosił o informację na temat warunków funkcjonowania szpitala 
jeśli chodzi o Sanepid. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że tydzień temu spotkał się z 
dyrektor Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Radomiu i dyrektorem szpitala w Pionkach. 
Po rozmowie doszli do wniosku że najwłaściwiej będzie jeśli pracownicy Sanepidu przyjadą 
do szpitala i to się stało w dniu wczorajszym. Dwóch przedstawicieli było na 15 Stycznia, 
obiekt obejrzeli, zarówno skrzydło w którym mieści się chirurgia jak i skrzydło gdzie jest 
ginekologia. Jest niewiadoma bo na dzisiaj sanepid nie wie kiedy pojawi się wniosek, bo 
wniosek ma być przygotowany dla wszystkich szpitali które będą występowały o dalsze 
funkcjonowanie. W dalszym ciągu nie wiadomo kto będzie wydawał to postanowienie, czy 
stacja w Radomiu, czy stacja wojewódzka w Warszawie. Dyrektor Sanepidu informowała że 
11, 12 grudnia ma być w Warszawie szkolenie wszystkich dyrektorów stacji gdzie  jak 
zakłada otrzymają wytyczne i informacje jak z tymi szpitalami mają postępować.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że Wicestarosta mówił że tak środki zaplanował 
dyrektor szpitala w Pionkach, 500 tys. zł i 1,5 mln. zł. Zapytał czy ta pozycja zostanie 
uszczuplona o 500 tys. zł.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że nie. Jest 500 tys. zł i 1,5 mln. zł. 
razem 2 mln. zł dla szpitala w Pionkach.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał dlaczego tak niska kwota została przewidziana na 
badania profilaktyczne w szpitalu w Pionkach w porównaniu z Iłżą.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że Pionki nie były zainteresowane 
większą kwotą.  
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Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że to 
szpitale zgłaszają chęć wykonania badań, oczywiście w stosunku do możliwości. Jak w 
trakcie roku będą w tym względzie dodatkowe potrzeby to Zarząd je rozpatrzy i jeśli Rada 
zezwoli kwota zostanie zwiększona. Szpital w Pionkach ma przyznane środki na poziomie 
bieżącego roku, a szpital w Iłży więcej.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy przewidziany jest wzrost wynagrodzeń w 
przyszłym roku. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że tak, 150 zł plus wysługa, oprócz 
nauczycieli i rządówki tj. PINB.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, czy będzie jakiś zapis, deklaracja Starosty że to zostanie 
uruchomione od stycznia dla wszystkich pracowników i tych w Starostwie i innych. Zmierza 
do tego iż pracownicy w DPS-ach nie otrzymali w roku ubiegłym podwyżek od stycznia. 
Dostali podwyżki niewielkie i bez wyrównania od stycznia. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że do przyszłorocznego budżetu 
każda jednostka zaplanowała od  1 stycznia czyli na 12 miesięcy średnio na etat 150 zł plus 
wysługa. I tak są zabezpieczone środki. 
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, czy dyrektorzy mają to zrealizować od stycznia.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że dyrektorzy są samodzielni. Nie 
może powiedzieć kiedy który dyrektor uruchomi podwyżki i w jakiej wysokości. Może tylko 
mówić jak to wygląda od strony planu.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas przypomniał, że dyrektor Jonczyk na jednej z 
poprzednich komisji mówił że oczywiście dba się o pracowników, pensje im się podnosi ale 
to wpływa na koszt utrzymania pensjonariusza. Koszt ten np. w DPS w Wierzbicy był 
sztucznie obniżany bo brakowało chętnych gdyż kwota utrzymania tam przekraczała 4 tys. zł.  
 
Radny Waldemar Trelka poinformował, że to rozumie tylko dlaczego ten koszt mają 
ponosić pracownicy DPS-u w praktyce. Przegłosować i ogłosić że wszyscy pracownicy 
dostają po 150 zł podwyżki to fajnie to brzmi, ale później kiedy przychodzi „do zaciskania 
pasa” to „zaciska się pas na szyi tych pracowników”. Pracownicy ci dostają150 zł albo mniej 
ale na pewno nie od stycznia. Owszem dyrektorzy zameldują Staroście że mają oszczędności 
ale robią to kosztem pracowników.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk  poinformował, że koszty wynagrodzeń w 
DPS-ach jak w większości jednostek tego typu stanowią ponad 70% wszystkich kosztów. 
Zatem jeśli gdzieś można zrobić oszczędności to tylko w wynagrodzeniach.  
 
Radny Waldemar Trelka poinformował, że chodzi o ten przekaz iż jest po 150 zł, wszystko 
jest załatwione, „ręce są czyste” a dyrektorzy są samodzielni. W praktyce oznacza to że 
oczekuje się od nich, Starosta oczekuje  nieformalnie oszczędności, wykazywania się dobrym 
wynikiem finansowym. A dyrektorzy mogą to zrobić tylko i wyłącznie kosztem swoich 
pracowników.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał jaka wartość kosztach utrzymania internatu w Pionkach i 
w Chwałowicach   839.565 zł przypada na Pionki. Stwierdził, że wszystko zostało wrzucone 
do „jednego worka”. W I kadencji powiatu było rozbicie na jednostki i było to czytelne.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że będzie rozbicie na jednostki ale 
jest to robione dopiero po uchwaleniu budżetu, w styczniu. Jest uchwała Zarządu która ustala 
plany finansowe. Uchwała ta jest publikowana na stronie BIP. Budżet jest sporządzany na 
działy i rozdziały, nie przewiduje rozbicia na  poszczególne jednostki, nie ma takiej 
możliwości. To ustawa o finansach publicznych narzuca, a respektuje RIO. Nie jest robione 
jak dawniej, że był robiony układ wykonawczy na poszczególne jednostki.  
Poinformowała, że nie ma przy sobie danych ile przypada na internat w Pionkach. 
 
Radny Roman Frąk zapytał, czy z całą pewnością można powiedzieć iż zadanie pt. 
wykonanie projektu – budowa izby przyjęć będzie realizowane bez względu na to czy będzie 
RIT czy nie, oraz adaptacja I piętra budynku w Iłży za 200 tys. zł. również będzie bez 
względu na to czy będzie RIT, czy nie.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że tak.  
 
Radny Roman Frąk odnośnie inwestycji w szpitalach za 3 mln. zł. zapytał, czy będzie 
można jeśli nie dzisiaj to na sesji dowiedzieć się coś więcej na temat RIT-u, ponieważ od 
dawna słyszy się o tym RIT-ie. Dlatego zapytał kiedy ten RIT może być pewny, czy powinni 
określić ostateczną kwotę jako swój udział do pieniędzy jakie z RIT-u będą mogli otrzymać, 
po to żeby  nie blokować się i czekać na nie wiadomo co, tylko przeznaczać tyle pieniędzy ile 
są w stanie jako udział własny. Ponadto zapytał jaki projekt ostatecznie będzie realizowany. 
Na jaką kwotę jest ten projekt. Czy nie odstępuje się od pierwotnego projektu na 7,5 mln. zł.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że jest 8,2 mln. zł na samą 
budowlankę. 
Poinformował, że jeśli chodzi o poznanie wartości RIT-owskich to udostępni z tych 
wniosków które złożyli dyrektorzy  do jednostki jaka kwota jest i co w skład wniosku 
wchodzi.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że 
dlatego jest na przyszły rok w Pionkach  1,5 mln. zł i na 2019 r. w WPF kwota około 300 tys. 
zł bo to stanowi mniej więcej 20% kwoty ponad 9 mln. zł. Są to środki na modernizację 
szpitala plus wyposażenie do tej modernizacji. Według projektu sama modernizacja jest na 
kwotę 8.210.000 zł. Oczywiście ona pewnie będzie mniejsza choćby ze względu na brak 
traktu porodowego. Stwierdził, ze do sesji pozyskają informację na temat wniosków jakie 
dyrektorzy złożyli. Natomiast jeśli chodzi o to kiedy te pieniądze otrzymają to zależy od 
rozstrzygnięcia konkursu. Do 8 grudnia został przedłużony termin składania wniosków. 
Szpitale powiatowe wnioski złożyły niezależnie od tego przedłużonego terminu. Stwierdził, 
że zapewne do sesji będzie wiadomo czy termin naboru został zamknięty, czy nie. Potem 
potrzeba 3-4 miesięcy na rozpatrzenie wniosków i podjęcie decyzji o dofinansowaniu. Nie 
wiadomo w tej chwili w jakiej wysokości. Najwyższe dofinansowanie to 80% , stąd udział 
powiatu zapisany jako 20%. Jeśli będzie niższe dofinansowanie wówczas Zarząd musi środki 
na udział własny znaleźć.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał czy wciąż rozmawiają o pierwotnym projekcie czy 
projekcie skorygowanym o brak traktu porodowego.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że 
różnica jest to kwota rzędu 700 tys. zł. Teraz mówią o kwocie niecałe 9 mln. zł. Wniosek 
który dyrektor złożył jest okrojony. Natomiast zapisując w budżecie zapisano jeszcze ten 
większy wkład.  
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Radny Waldemar Trelka zapytał kiedy fizycznie byłby zaciągany kredyt.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w I półroczu przyszłego roku.  
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że bez rozstrzygnięć RIT-owskich nie powinna być 
podejmowana decyzja o kredycie, na pewno o jego wielkości.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że wielkość kredytu jest już 
zaplanowana i pod nią są skalkulowane dochody i wydatki. Żeby zamknąć budżet musi być 
skalkulowana strona dochodowa i wydatkowa.  
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że odbędzie się jeszcze jedno posiedzenie Komisji 
w dniu 19 grudnia o godz.13.30.  
 
Radny Roman Frąk zapytał co się stanie jeśli nie będzie pieniędzy z RIT. Stwierdził, że 
takie samo pytanie zadał rok temu. W budżecie na rok 2017 były zaplanowane pieniądze jako 
udział powiatu w tych inwestycjach z udziałem RIT. Przeniesiono te pieniądze na rok 2018. 
Można powiedzieć, że kolejny rok upłynął i nic się nie zmieniło. Trudne warunki jakie były, 
takie są kolejny rok. Zapytał, czy gdyby Zarząd miał wiedzę że to się przedłuży i nie 
wiadomo jaki będzie los RIT-u to czy powiat te pieniądze przeznaczy na jakieś prace 
budowlane.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że później będą o tym decydować. 
Póki co od dłuższego czasu czekają na RIT i żyją nadzieją że wszystko rozstrzygnie się 
pozytywnie.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że nadzieja jest ważna i chcieliby aby się spełniła. Natomiast 
wydaje się iż powinno się zapisać w budżecie wyraźnie  że w przypadku braku środków z 
RIT-u przeznacza się na konkretne zadanie jakieś pieniądze. Nie powinno się zatrzymywać 
tych inwestycji kolejny rok. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że inicjatywa będzie zależeć przede 
wszystkim od dyrektora. Ponadto co byłoby gdyby z chirurgii chcieli przenieść pacjentów na 
ginekologię na czas remontu. To jest rola dyrektora żeby wypracował z Sanepidem jakieś 
rozwiązanie.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że rozumnie iż sanepid ma swoją rolę a powiat swoją. 
Dlatego politykę inwestycyjną powinni wspólnie z dyrektorem omawiać i dojść do wspólnego 
pomysłu na realizację tego zadania.  
Zapytał, czy wdrożenie e-usług nastąpi faktycznie w tym roku.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że dzisiaj dyrektor informował iż 
zostały podpisane umowy zarówno na dostawę sprzętu jak i wdrożenie. Termin realizacji jest 
do końca listopada.   
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że pojawiła się znów pewna kwota deficytu jeśli chodzi o  
PUP. W dochodach jest zapisane, że jest mniejsza kwota dotacji ponieważ zmniejszyła się 
liczba bezrobotnych, natomiast w wydatkach jest 100,7%  tj. 15.935.946 zł. na 
funkcjonowanie PUP. Przy naszych 6.090.000 zł i 7 mln. zł z gminy Radom to jest 
13.200.000 zł. Łącznie jest to 15.900.000 zł. jak sobie z tym poradzą jeśli np. będą problemy 
z wyegzekwowaniem od miasta pieniędzy.  
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że już sobie poradzili bo budżet jest 
zamknięty. Między innymi dochodami z innych źródeł pokryte zostały wydatki. 
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że jest minus 1.114.000 zł. 
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że właśnie chodzi o to że jest minus.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że jeśli będą wpłaty co miesiąc – 
1/12 to później po rozliczeniu całego roku wydawana jest decyzja administracyjna i ściągane 
są należności do faktycznie poniesionych wydatków. Budżet PUP  jest skrojony na ilość osób 
i angaży wynikających z zatrudnienia na stan obecny. W trakcie roku pracownicy chorują i 
jest bardzo dużo oszczędności na wynagrodzeniach z tytułu absencji chorobowej. Tak 
naprawdę faktyczne wydatki planowane później wyglądają inaczej. Są dużo mniejsze, dlatego 
dotacja dla PUP liczona z miasta Radomia jest do planowanej kwoty , taka jaka wynika z 
dokumentów.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że powinno się wracać uwagę na to co się dzieje w PUP, 
jaka jest polityka przez PUP prowadzona, jak wygląda rynek pracy w powiecie radomskim. 
Ta analiza powinna być brana pod uwagę wtedy kiedy powiat z własnych środków decyduje 
się dofinansować funkcjonowanie tyloma milionami złotych. Jeżeli analizę taką wykonuje 
ktoś w Warszawie, czy  u wojewody i dotacji jest mniej, ponieważ bezrobocie jest mniejsze, 
to czy powiat prowadzi taką analizę i czy np. zastanawia się nad tym o ile te wydatki PUP 
powinny być mniejsze. Zostaną zapewnione pieniądze  na to co jest bo nie ma innego wyjścia, 
jeśli nie będzie żadnej decyzji żeby taką analizę przeprowadzić i zastanowić się kto z PUP 
powinien odejść ponieważ nie ma już dla niego po prostu pracy. Do PUP byli przyjmowani 
ludzie, różnego rodzaju specjaliści którzy pomagali bezrobotnym w szkoleniach, w 
przygotowaniu np. do napisania CV itp. Teraz jeżeli to się zmienia i dyrektor się chwali ze 
bezrobocie o tyle spadło to trzeba z tego wyciągać wnioski i dbać o te pieniądze.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że jest grupa osób która odchodzi 
na emeryturę i o tym dyrektor informuje. Poza tym trzeba pamiętać że są normy które dotyczą 
np. doradców zawodowych. To się odnosi do ilości bezrobotnych. Stwierdził, że to jest 
dziwna sytuacja bo ostatnio radny Figura mówił, że owszem niby bezrobocie spada ale jak 
liczą ilu obsłużyli bezrobotnych w ciągu miesiąca to rok do roku nie widać żadnej różnicy. To 
jest pewien paradoks.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że jedne statystyki mogą mówić tak, inne inaczej.  Jedne 
statystyki mówią że jest zmniejszenie bezrobocia, inne wewnętrzne statystyki w PUP mówią 
że więcej ludzi obsłużono. Stwierdził, że zwraca na to uwagę i pyta, czy się w ogóle nad tym 
Zarząd zastanawia bo jest to jednak sporo pieniędzy. Jest 10 mln. zł, wydaje się 19 mln. zł. 
zatem własnych dochodów jest angażowanych dużo.  
Poinformował, że w dziale 852 w dochodach zapisano że wyższy plan dochodów był 
możliwy ponieważ z tytułu odpłatności pensjonariuszy za pobyt w DPS-ach będzie więcej 
środków 1.214.532 zł. Zapytał o ile wzrosła ta opłata.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że opłata nie wzrosła w ogóle. 
Zmieniła się struktura pensjonariuszy. Znaczenie też miał wzrost najniżej emerytury i renty. 
Przede wszystkim jednak umierają pensjonariusze których finansowanie było z budżetu 
państwa a pojawiają się pensjonariusze którzy mają stawkę już ustanowioną na ponad 3 tys. 
zł. W DPS-ach jest pełne obłożenie.  
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że mówili co będzie jeśli nie będzie RIT-u a według 
niego w ogóle takich scenariuszy nie powinni rozważać. Zakłada że ten scenariusz nie będzie 
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nigdy wdrożony w 2018 roku. Zaniepokoiło go to co powiedział naczelnik Kozubek, że 
zapyta dyrektora i dyrektor powie co w złożonym wniosku było, tak jakby nie było wiadomo 
jak bardzo szczegółowy on jest, jaki zakres robót obejmuje i na jaką kwotę.  Poinformował, 
że ma nadzieję iż ten wniosek został złożony nie na sztukę tylko został przygotowany 
profesjonalnie. Zapytał przez kogo został przygotowany bo nie sądzi żeby go dyrektor pisał. 
Ma nadzieję że zrobił to ktoś naprawdę profesjonalnie przy, jak sądzi udziale Starostwa 
Powiatowego, bo to jest ważne żeby to nie był projekt „na sztukę” tylko po to żeby 
zabezpieczyć sobie 3,5 mln. zł. do wydania „lekką ręką” w roku wyborczym. Jeśli tak by 
miało być to te 10 mln. zł które jest zaplanowane absolutnie będzie pod znakiem zapytania w 
kontekście decyzji już później w określonym miesiącu w przyszłym roku. Nikomu nie trzeba 
tłumaczyć, że lata wyborcze to są najdroższe lata na inwestycje bo jeżeli się kumuluje „6” w 
totku, czyli wszystkie pieniądze rzuca się na rok wyborczy to sądzi że w kolejnej kadencji 
świętowania samorządności takich „myków” nie powinno się stosować. Poinformował, że 
mówi trochę wyprzedzająco, hipotetycznie, ale swój wywód zaczął od tezy że w ogóle nie 
będą rozpatrywać nieskuteczności tych wniosków w kontekście złożenia do RIT-u bo jeśliby 
tak się wydarzyło to najprostszym rozwiązaniem jest po prostu dymisja Zarządu i inaczej 
sobie tego nie wyobraża.  
Odnośnie zabezpieczenia wkładu własnego do projektu w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego, ma na myśli e-szpital 596 tys. zł. stwierdził, że to kolejna informatyzacja która 
już z tego co pamięta odbyła się w Pionkach wiele lat temu. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że komputery chodzą na Dosie.  
 
Radny Roman Frąk zapytał, czy zmarnowane zostały te pieniądze. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował że nie, ale było to 10 lat te mu.  
 
Radny Waldemar Trelka stwierdził, że wszystko się starzeje, zwłaszcza programy 
informatyczne, technologia informatyczna posunęła się do przodu, że być może to ma 
uzasadnienie. Chce tylko dopytać w kontekście znakomitych wniosków RIT-owskich czy ten 
wniosek jest już złożony, jest przygotowany.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że mówił już iż podpisane są 
umowy.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy opinia dyrektorów DPS-ów odnośnie wdrażania 
podwyżek byłaby możliwa na kolejne posiedzenie 19 grudnia. Ponadto zapytał czy dyrektor 
PUP mógłby się odnieść do oszczędności związanych z mniejszą liczbą bezrobotnych, bo ta 
sprawa współfinansowania PUP przez miasto została już przetarta. Miasto z tego już nie może 
się wywinąć. Stwierdził, że są to dwa tematy które wybrzmiały w dyskusji. 19 grudnia 
Komisja spotyka się ponownie, tych tematów w porządku nie ma, ale w sprawach różnych 
można by je wyjaśnić.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował że postarają się taką informację dla 
Komisji przygotować. 
Odnośnie wypowiedzi radnego Trelki poinformował, że wnioski tak naprawdę są pisane przez 
firmy zewnętrzne. Dyrektor tylko udziela konkretnych danych których firmy wymagają. 
Współpraca w czasie jest długa. Jak potem w konkurencji z innymi wnioskami ten wniosek 
wypadnie to nie wiadomo.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, czy to oznacza że sytuacja będzie zero, jedynkowa, albo 
wniosek będzie dofinansowany albo nie.  
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Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował że ze spotkań w których 
uczestniczył wynika iż była rozważana możliwość że jeśli pieniędzy będzie mniej niż  
dobrych wniosków to być może dofinansowanie będzie nie 80% do 20% a np. 60% do 40%. 
 
Radny Waldemar Trelka poinformował, że zadając pytanie miał na myśli zakres zadań, że 
jakby część zadań z wniosku można dofinansować a część nie.   
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował że tak nie może być.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy kwota na utrzymanie dzieci w Domu Matki i 
Dziecka w Jasieńcu Iłżeckim, w placówce która jednak powinna mieć zmieniona nazwę, 800 
tys. zł jest wyższa niż w bieżącym roku.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że jest to kwota na poziomie roku 
bieżącego, jest 44 dzieci x 3.416 zł x 12 miesięcy. Nie ma tam problemów, obecnie jest 40 
dzieci, dotacja miesięcznie jest przekazywana.  
 
Radny Waldemar Trelka poprosił, aby 19 grudnia było więcej informacji o projekcie RIT-
owskim. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przy 8 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2018 rok w działach dotyczących pracy 
Komisji. 
 
Następnie Przy 8 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt WPF powiatu radomskiego.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy plan naprawczy szpitala w Pionkach przedstawiony 
przez dyrektora był przedmiotem analizy Zarządu. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że nie. 
 
Radny Waldemar Trelka zapytał, czy przed 19 grudnia będzie jakaś rozmowa w tej sprawie 
żeby Komisja mogła się do tego odnieść.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że posiedzenie Zarządu nie było 
jeszcze planowane.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy plan naprawczy szpitala w Iłży również został 
złożony. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że tak. 
 
Radny Roman Frąk poinformował, że na poprzedniej Komisji pytał o to jak nowi 
dyrektorzy szpitala przyjęli swoje nowe obowiązki i co zaproponowali. Wtedy usłyszeli 
„nieciekawe” stwierdzenie, że przyszli i nic nie przynieśli, stwierdzili że co ma być to będzie, 
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oczekują wskazania tego co mają robić w szpitalach.  Zatem pytanie radnego Trelki jest 
ważne, bo radni oczekują żeby jakiś progres był, żeby wiedzieli że wybrali dobrze i że mogą 
liczyć na tych dyrektorów, że oni pracują i coś pokazują. Minęło już parę miesięcy i 
dyrektorzy powinni pokazywać że chcieliby coś zmienić żeby to funkcjonowało lepiej. Na 
pewno dyrektorzy w oparciu o te swoje opracowania pewnie będą się upominać o jakieś 
konkretne pieniądze.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że Rada Społeczna poparła wniosek 
dyrektora szpitala w Pionkach o pożyczkę kolejnych 500 tys. zł . Oczywiście wniosek stanął 
na posiedzeniu Zarządu. Sam wniosek podpisał jako wnioskodawca ale był przeciwny temu 
bo wniosek nie przekonywał do tego aby te środki przekazać.  
 
Radny Roman Frąk poinformował, że kolejna prośba o finanse powinna zostać 
zablokowana i trzeba żądać konkretnych planów naprawczych.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że odbyło się szkolenie na temat 
planów naprawczych i osoba która to szkolenie prowadziła zwróciła uwagę że jest to zły 
okres na opracowanie planu naprawczego chociażby z tego względu że zmieniła się forma 
finansowania szpitali. Z ustawy wynikało, że szpitale powinny dostawać ryczałty na 4 lata, 
tymczasem dostali najpierw na I kwartał. Dzisiaj już wiadomo że obydwa szpitale dostały 
ryczałty na rok, ale z uwagą iż po 6 miesiącach będą weryfikowane.  
 
Radny Waldemar Trelka poinformował, że każdy kto przystępuje do jakiegoś konkursu, na 
jakieś stanowisko ma jakąś wizję, plan rozwoju, w tym wypadku plan naprawczy. Zarząd 
miał, ma konkretne oczekiwania wobec dyrektorów. Zatem dzisiaj nie powinno się mówić, bo 
to jest śmieszne, o szkoleniu dla dyrektorów jak robić plany naprawcze. Dzisiaj Zarząd 
powinien rozliczyć z I etapu realizacji swojej wizji  rozwoju, naprawy przez dyrektorów 
urzędujących już kilka miesięcy i korygować, pochwalić, zganić, wyciągnąć wnioski. A dziś 
mówi się o tym jak szkolić dyrektorów żeby pisali plany naprawcze . Jeżeli jest potrzebne to 
się mówi iż są to samodzielni dyrektorzy, oni podejmują decyzję, nikt im się nie wtrąca. 
Jednak będzie się upierał, że te 0,5 mln. zł na NPL to jest prezent dla pogotowia w Radomiu. 
Każdy prezenty przyjmuje chętnie. Stwierdził, że rozumie społeczny kontekst ale absolutnie 
nie było takiego obowiązku, nikt tego nie wymuszał. NFZ dając szpitalom powiatowym te 
kontrakty  wiedział komu daje, jakie te szpitale przedstawiły moce przerobowe i spełniły 
kryteria. Rejonizacji dalej nie ma, ale „kto bogatemu zabroni”. Stwierdził, że będzie o to 
dopytywał bo obawia się że to było takie „dobre serce Zarządu” dla dobrej współpracy z 
Radomiem. Dyrektorzy samodzielni oczywiście weszli w ten układ. Co by miał on dla nich 
oznaczać nie wiadomo. Na pewno oznacza mniejsze pieniądze co miesiąc. Mówi się o dobrej 
współpracy z miastem np. jeśli chodzi o PUP. Czy to się per saldo opłaci? Śmie twierdzić, że 
nie.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że absolutnie nie zgadza się z tym 
co zostało powiedziane, bo w takim razie jak ocenić to, że wymuszono na dyrektorze Gawliku 
w 2012 roku utworzenie dodatkowego punktu NPL przy ul. Okulickiego który kosztował 50-
60 tys. zł miesięcznie. Czy to była strata szpitala? 
 
Radny Waldemar Trelka poinformował, że to były nasze pieniądze. 
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że ktoś 
kto wynajmował lokal dostał pieniądze, lekarze którzy leczyli dostali pieniądze. Te pieniądze 
nie zostały w szpitalu. Tak samo jak teraz. Teraz pacjenci z powiatu radomskiego mają 
dodatkowy zespół który dr Kowalski zapewnia poza tym co wymaga NFZ.   … 
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Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                             
31 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 14.15. 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                     / - / Marian Wikło 
 

 


